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Sammanfattning på lättläst svenska 

Socialdemokraterna har skrivit till stadsdelsnämnden. De har skrivit 

om förskolan. Det står att barn ibland får åka långt för att komma 

till sin förskola. Det står också att förskolan har fått för lite pengar 

att använda under det här året. Socialdemokraterna vill ha svar på 

några frågor som handlar om det. Avdelning förskola har svarat på 

frågorna genom att beskriva hur de arbetar.  

Bakgrund 

Veronica Palm, med flera (S) har inkommit med en skrivelse, 

daterad 2019-10-24, till Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd; 

Effekter på förskola med anledning av minskad budget 2020.   

Ärendet 

Av skrivelsen framkommer att barn och föräldrar får förskoleplats 

långt från hemmet. Vidare framkommer att budgeten för 2020 kan 

innebära nedskärningarna i förskolan samt att personalen kan 

påverkas av minskade resurser. Skrivelsen innehåller följande 

frågor:  

 

1. Hur arbetar stadsdelen med att säkerställa att barn får plats 

på den förskola föräldrarna valt eller närliggande?  
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2. Hur hanterar stadsdelen den faktiska nedskärning i förskolan 

som stadens budget för 2020 innebär? 

3. Hur stora kommer barngrupperna i förskolan att riskera bli 

med den minskade medelstilldelningen? 

4. Hur kommer stadsdelen hantera personalen i förskolans 

möjligheter till att göra ett bra jobb med en god arbetsmiljö 

utifrån de faktiska neddragningarna? 

5. Kommer vi riskera uppsägningar och äventyras rätten till 

heltid för våra anställda?  

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts inom avdelning förskola.  

Förvaltningens svar på skrivelsens frågor 

 

1. Hur arbetar stadsdelen med att säkerställa att barn får 

plats på den förskola föräldrarna valt eller närliggande?  

 

Avdelning förskola och avdelningen för utveckling, lokaler och 

stadsmiljö samarbetar för att planera antalet förskoleplatser. 

Planeringsverktyg som används, bygger på Swecos 

befolkningsprognos. Vid tilldelning av förskoleplats utgår 

avdelning förskolas köhandläggare från stadens regler för intagning 

och plats i förskolan. I första hand tilldelas plats på någon av de 

förskolor som vårdnadshavare har valt. 

  

2. Hur hanterar stadsdelen den faktiska nedskärning i 

förskolan som stadens budget för 2020 innebär? 

 

Avdelning förskola hanterar budgeten utifrån givna förutsättningar i 

kommunfullmäktiges budget för 2020, samt stadsdelsnämndens 

verksamhetsplan för 2020. Respektive förskoleenhet får tilldelade 

medel utifrån enhetens prognostiserade barnantal. 

Kommunfullmäktige har fastställt att minst 80 procent av 

schablonen ska gå ut som peng per inskrivet barn till 

förskoleenheterna. För att förstärka förskoleenheterna fördelar 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ytterligare 3 procent av 

schablonen till förskolorna på samma sätt som i budgeten för 2019. 

 

3. Hur stora kommer barngrupperna i förskolan att riskera 

bli med den minskade medelstilldelningen? 

 

Varje enhet planerar barngrupperna utifrån kommunfullmäktiges 

mål för 2020; 16 barn per grupp. Målet för barn per anställd 

årsarbetare är 4,9. Barngruppernas storlek samt barn per årsarbetare, 

följs upp för varje enhet vid tertialrapporter och 
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verksamhetsberättelse. Avdelning förskola följer upp varje enhet 

samt det sammanlagda värdet för alla enheter.  

 

4. Hur kommer stadsdelen hantera personalen i förskolans 

möjligheter till att göra ett bra jobb med en god 

arbetsmiljö utifrån de faktiska neddragningarna? 

 

Staden har tagit fram en handlingsplan för förbättrad arbetssituation 

för barnskötare och förskollärare. Implementeringen av 

handlingsplanen har påbörjats av avdelning förskola och kommer 

att fortsätta under kommande år. Implementeringen kommer att ske 

i samverkan med rektorer, biträdande rektorer, förskollärare, 

barnskötare, det specialpedagogiska stödteamet samt fackliga 

samverkansgrupper på flera nivåer. Prioriterade områden ska väljas 

ut och utifrån det ska en lokal handlingsplan tas fram.  
 

5. Kommer vi riskera uppsägningar och äventyras rätten till 

heltid för våra anställda?  
 

Budgeten utgör inte grund för uppsägningar, det är barnantalet som 

avgör om det finns skäl för uppsägningar. Hur barnantalet kommer 

att se ut under 2020 är ännu osäkert. På sikt kan förvaltningen se att 

barnantalet kommer öka utifrån kommande expansion.  

Bilagor 

1. Skrivelse av Veronica Palm m.fl. (S), Effekter på förskola 

med anledning av minskad budget 2020, 2019-10-24.    


	bkmStart

